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De la carretera de Santa Aéoès 
Parlem-neü 

No comprenc quina raó pot íer parlar, 
0 mi l lor di f , xerrar, a uns senyors que 
en el que fa referencia a la carretera de 
Santa Agnès no han fet el niés petit tre-
ball en pro, sino al contrari , que si quel-
com han fet ha estât l 'obstrucció. 

S'admet que es par l i d 'una cosa quan 
hom h i té dret, però no s'admet de par-
lar, i encara mes boicotejar, obres de 
gran ut i l i tat per al poblé, pel sol fet que 
no han estât ells eis iniciadors. 

Ara aquests senyors es donen compte 
que en 30 anys d'estar a la Casa del Po-
blé no han sabut fer res que fos d'ut i -
litat al poblé i que les seves actuacions 
eren d 'una altra classe de polít ica, i ara 
s'entretenen a fer canipanya a base de 
«llamps i trons», perqué tot eis hi fa 
nosa, tot eis sobra i res és bo i tot està 
malamei i t , però no veuen que tothom, 
una mica conscient, comprèn que aquest 
soroll de ' l l amps i trons> fa un dr ing 
com un duro de Sevi l la, i... totes aqües-
tes campanyes contra aquests projectes i 
obres portades a cap amb tan poc temps, 
eils no han sabut fer-iio i ara tot ho 
volen fer, o quan menys ho prometen... 

Deia jo, en començar, que vol ia par-
lar de la carretera de Santa Agnès. 
Dones, parlem-ne! 

Primerament thic de preguntar-me: 
Per qué en tants anys d'actuació al Con-
sistori aquests senyors no havien fet res, 
absolutament res, per a la carretera de 
Santa Agnès? 

Es que el poblé no s'en dal ia per a 
tenir-la, o és que no precisava?... 

Si, senyor.s; tot això, com ara, ho seu-
tien eis ciutadans de Santa Agnès; però 
aquests senyors no es molestaren a pren-
dre cap acord ni fer cap treball; feien 
una altra classe de poli t ica, aquel la que 
nosaltres hem tret. 

Solament fem un xic de memòria i 
pregunteni-nos a nosaltres mateixos: 
Quan s'han fet grans o petites mil lores 
1 qui han estât eis sens autors?... I, re-
passant, repassant, veurem que el seu 
iniciador ha estât també el que ara do-
nà la batal la a la carretera, i al projecte 
de les aigiies potables de La Roca, i 
veurem també tot seguit que eis (¡ue 
s'han preocupat una mica del pöble han 
estât sempre eis mateixos. 

Sí, han estât sempre eis mateixos, re-
peteixo, eis que han fet escoles al lá on 
en mancaven, han arreglat cani ins, s'han 
preocupat de tenir im metge alla on en 
mancava i també es preocupen pels 
problèmes de tant interés com eis de les 
aigiies potables de La Roca... I no vo-
llen que ens preocupessim de la carrete-
ra de Santa Agnès?,.. 

Tot això que faig esnient, cal només 
recordar temps passais, i com també 
temps recents, i com també solament 
anant a la Casa del Poblé, i al lá, en el 
I l ibre d'actes, hi Im estampat tot quant 
die i esmentaré, i veuran aquests senyors 
que no volem posar-nos «nionyos» ni 
conquerir llaurers, sino que volem com-
plir amb el que ten im obl igació de fer, 
0 sigui mirar pel poblé i fer tot quant 
sigui en el seu benefici, i tot això està 
a la l lum del pöble i j ama i podran esbo-
rrar; tot això eis fa xerrar perqué no són 
ells eis iniciadors de cap obra d 'ut i l i ta t ; 
no són ells eis que han aiiat perdent 
jornals i temps a activar allá on ha con-
v ingut perqué es pogués arribar al lá on 
s'ha arribat; no han estât ells eis que 
han portât aquesta obra de tanta impor-
tancia, i a ixò a ells eis hi cou, eis hi 
put, com també el projecte d'aigiies, i 
el més recent encara, com és el de fer 
un grup escolar, a La Roca, que seria 
també una gran obra i que al seu día 
també es farà. 

No són pas ells tampoc eis que tenen 
la seva signatura en cap acord que fací 
refació a les activitats de la carretera, 
1 quan En Joan Val lhonesta era alcalde, 
amb Torrents, V i l à i Arenas, s ignàvem 
eis acords del dia 13 de niarç del 32, que 
d 'una manera ben palesa s'interessaven 
per la situació dels tràmits portais a cap. 

El dia 17 d'abr i l del 32, també en el 
l l ibre d'actes de TAjuntament hi podreu 
l legir, que - mercès a les gestions fetes, 
eis périls tenien d'anar als terrenys i 
per aquest mot iu es requerien eis pro-
pietaris perqué donguessin pas franc a la 
brigada per a portar a cap eis treballs 
d'aparcelanient i altres, i solament el 
l i ropietari senyor Agus t i Ama t hi posà 
peròs, i feu un escrit a l 'A jun tan ient 
dient que vol ia cobrar una branca que 
se li marfés. 

El d ia 26 de juny del 32 es nomenà 
una coniissió perqué activés lots eis tre-
balls fels i a la vegada mirar de fer les 
oportunes gestions prop de la Generali-
ta l perqué es fes càrrec de les despeses 
fetes pels treballs d'aparcelanient, etc. 

També en el l l ibre d'actes h i Irobareu 
que en les reunions dels dies 24 i 31 
de ju l io l del 32 s'acordava que, fent-se 
ressò de les disposicions del dia 24 de 
desembre del 1929, fos d i v id i l en dos 
Irossòs el seu trajecle, pu ix s'entenia 
que això faría més fácil la seva cons-
trucció, i d iu aquesta acta, que l 'A jun ta -
ment declarava la seva construcció d 'una 
gran urgència, per quant era un pöble 
que tenia més de 500 habitants, a 30 ki-
lòmelres de Barcelona, i estava mancai 
de tot cami i deia que fos d iv id ida la ca-
rretera de La Roca a Santa Agnès, per 
Bel l- l loc, amb poni damunt del Mogent. 

En racla del dia 21 d'agost h i i robareu 
que s'aprovaren les despeses i s 'aulori t-
zava l 'A lca lde per a pagar el (pie fa re-
ferència l 'acta del dia 17. 

Mercès al nostre empi i es féu tot, ja 
sigui pressuposl, plànols, etc., etc., per a l 
primer Iros, però sense que eis Conse-
llers tots fessim gestions per a encami-
nar el projecte a la seva real i lzació i 
amb tot això passa un temps, i després 
v ingueren, com tots recordaren, aquells 
célebres dies que ens havien de destituir 
(però encara hi som) i amb tot a! O es 
passa a fer les Comissions Gestores, i el 
señyor President també s'interessa per la 
carretera de Santa Agnès; però ci pr imer 
que féu fon protestar perqué deia que es 
tenia de fer d 'una vegada i no en dues; 
i jo l i die, com l i d igui : «Ara està tot 
a punì per a comengar; només falta (pie 
vagi a la subhasla, i quan fassin el pri-
mer tros es pol anar per a preparar el 
segon»; i es donà per assabental, com 
aix i consta a l'acta. 

El dia 22 d'octubre del 33, en el seu 
fol i consta que fou rebut un comunica i 
del senyor Conseller d'Obres Publ iques, 
que assabentava a l ' A j un tamen l que 
tot estava aprovat i que sois mancava 
la ratif icació dels acords perqué tot se-
gui t de fer-ho podria anar a la subhasla 
i comengar-se tot seguit. 

A i xò coronava el nostre èxil; eis nos-
tres treballs eren premiáis, i també hi 
donàrem el nostre voi ; semblava que 
era qilestió de dies; però... no sé què 
haurà passai?... 

Encara, per a lenir major exit, i perqué 
fòs encara més. gran la nostra v ic iòr ia, 
OS reberen unes comunicacions assaben-
tan l que havia arribat el lorn a la carre-
tera de Santa Agnès i que la General i tal 
es feia càrrec de totes les despeses. Es 
feren uns acords, es feren unes còpios, 
però... no s'ha sabut res més. 

Crec jo que tot això no fou pas atorgal 
perqué aquests senyors fèssin la seva 
campanya en contra i es burlaven qiu in 
es parlava de la carretera. I ara pregunto 
jo: Qu i s'ha preocupat de la carretera de 
Santa Agnès?... 

Qui ha fet i intervingut en l'afer de la 
carretera?... 

Tot això es ben dar ; solament l ia i i de 
mo!estar-se a llegir aquests acords i 
anar a la General i tal a veure tots eis 
treballs fets i... tot, mercès al gran emp i i 
del senyor Josep Girerà i Vo l ta , inicia-
dor també i que també ha cont r ibu i i en 
gran manera en tot, i ais que han fet 
sempre alguna cosa per al poblé de La 
Roca. 

Crec que sobren ara eis comentaris i 
que per això cri t iquen tant. 
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